
Protokół nr XLVII/06
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 28 czerwca 2006r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

godz. rozpoczęcia  -   9.00
godz. zakończenia -   12.40

Część I 
Sprawy regulaminowe

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz - otworzyła sesję Rady 
Miejskiej. Powitała radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że 
w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych 
decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Radny nieobecny na sesji : 
Alfred Balawajder, Joanna Piszczecka, Krzysztof Wcisło.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z 
XLVI sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z XLVI sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za” 
przyjęła protokół z XLVI sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

goście zaproszeni : Zespół Pieśni i Tańca „Nowa Ruda” 35 rocznica powstania ZPiT

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  wraz  z  Burmistrzem  Miasta  wręczyła  list  gratulacyjny  dla 
członków Zespołu Pieśni i Tańca.

Przewodnicząca Rady Miejskiej powitała p. Waldemara Ćmaka – nowo powołanego Komendanta 
Powiatowego Policji w Kłodzku. 

Pan  Waldemar  Ćmak  –  Komendant  Powiatowy Policji  w  Kłodzku  -   „przy  państwa  udziale  i 
podejmowanych decyzjach poziom bezpieczeństwa stale rośnie. My sami, jako formacja policyjna, 
mająca  monopol  na  ściganie  przestępców  nie  mamy  monopolu  na  tworzenie  klimatu 
bezpieczeństwa,  bez współdziałania z samorządem sami niewiele bylibyśmy w stanie zrobić. To, że 
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stan  bezpieczeństwa  w  Nowej  Rudzie  jest  taki  jaki  jest  to  jest  zasługa  Policji  i  samorządu. 
Komendant Policji dzięki wam otrzymał nowy samochód – radiowóz, tego nie da się przeliczyć bo 
nigdy nie stwierdzimy ilu przestępstw udało się zapobiec. Proszenie o 'dajcie jeszcze' jest dla mnie 
niezręczne chciałbym sam jako Komendant Powiatowy Policji mieć zapewnione tyle środków, by 
nie  trzeba  było  prosić  organizacji  społecznej  czy  samorządu  o  wsparcie  ale  niestety  sytuacja 
finansowa resortu spraw wewnętrznych jest taka, że musimy się posiłkować tą pomocą. Dlatego też 
licząc na to,  że  nie  zniecierpliwię państwa swoją nową prośbą pozwolę powiedzieć,  że  została 
uruchomiona akcja, jak co roku, pn. Sponsoring 2006. Akcja ta polega na tym, że Komenda Główna 
Policji jest w stanie sfinansować dla danej jednostki kupno samochodu w relacji 50/50 czyli jeżeli 
samorząd przeznaczy na kupno auta 50% wartości to Komenda Główna Policji przeznacza na ten 
cel  drugą  połowę.  Wiem,  że  zabezpieczyliście  państwo  w  budżecie  kwotę  20tys  na  kupno 
samochodu dla Komisariatu Policji. W najtańszej wersji auto kosztuje 50tys zł, samochód średniej 
klasy 63tys, dla kupna auta nieoznakowanego niezbędna byłaby kwota 25tys zł. Jeszcze raz proszę 
państwa o pomoc, jestem przekonany, że takiej pomocy państwo udzielicie. To jest moja prośba.”  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „żywimy nadzieję, że nasza współpraca 
nadal będzie poprawna ale oczekujemy od państwa strony działań, które pozwolą, by społeczność 
lokalna czuła się bezpiecznie i zawsze mogła liczyć na państwa pomoc i wsparcie.”

Pan  Waldemar  Ćmak  –  „zapewniam,  że  tak  będzie.  Mam  prośbę,  by  dzielili  się  państwo 
spostrzeżeniami  co  jest  dobre  a  co  złe  w  działalności  policji  po  to,  by  modyfikować  pewne 
działania.”
 
Pan Maciej Sucharski – Komendant Komisariatu Policji w Nowej Rudzie – „myślę, że wspólnie z 
Komendantem Powiatowym postaramy się sprostać państwa oczekiwaniom. Oczekujemy sygnałów 
od państwa nawet tych krytycznych, te uwagi staramy się sprawdzać, wdrażać i realizować. Każdy 
sygnał z państwa strony jest realizowany i w miarę możliwości wdrażany do realizacji.”

Porządek obrad sesji:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 
    30 maja 2006r. do dnia 19 czerwca 2006r. 
przerwa 10 min
4. Strategia rozwoju miasta Nowa Ruda na lata 2006-2014. 
 - dyskusja
5. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006
b)  zmieniająca Uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu 
     Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008 
przerwa 10 min
c) w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 
    Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie  na rok 2006 
d) w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji działalności    
    gospodarczej 
e) zmieniająca Uchwałę w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i 
    Rekreacji w Nowej Rudzie” 
przerwa 10 min
6. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 
7. Interpelacje.
8. Zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
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a) informacja z bieżącej działalności Przewodniczącej Rady Miejskiej.
b) informacje z bieżącej działalności komisji stałych rady.

10. Zakończenie obrad.

Przybyli radni : Mikołaj Puch, Krzysztof Bolisęga, Bogusław Frącek, Zbigniew Radgowski.

Ad.  3.  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 30 maja 2006r. do dnia 19 czerwca 2006r.  (sprawozdanie - zał. nr 2)

Radny Henryk Zimoch - „rozdz. II pkt.4 „dokonanie zmiany w planach wydatków poszczególnych  
jednostek  oświatowych  w  związku  z  przyznaniem  nagród  dyrektorom  i  nauczycielom  z  okazji  
zakończenia roku szkolnego” oraz rozdz.III pkt 2a)  „przyznanie nagród Burmistrza dla nauczycieli  
i  dyrektorów  szkół  miejskich” -  chciałbym  się  dowiedzieć  z  poszczególnych  szkół  jacy  są  to 
nauczyciele? Kolejne pytanie rozdz. IV pkt.3 „kontynuowane jest zadanie 'Remonty cząstkowe dróg 
gminnych na terenie miasta Nowa Ruda” - rozumiem, że trwają remonty dróg gminnych ale np. gdy 
wchodzi firma z remontami cząstkowymi na drogi, wycina asfalt to ile ten asfalt może leżeć na 
poboczach dróg  blokując  drogi  wejściowe na  podwórka,  na  wjazdy?  Stary asfalt  w rejonie  ul. 
Rolnej i Świdnickiej od tygodnia czasu leży, dziury są powycinane ale nie załatane.”  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „chciałabym nawiązać do wypowiedzi 
radnego w sprawie nagród dla nauczycieli i  dyrektorów szkół, proszę o informację czy związki 
zawodowe opiniowały, zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, wszystkich kandydatów do przyznania 
nagród i czy wszystkie te opinie były pozytywne.” 

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  -  „uchwała  Rady  Miejskiej 
pozwala  Burmistrzowi  podejmować  decyzje  w  sprawie  nagród  przyznawanych  przez  organ 
prowadzący tj.  przyznawania  nagród dyrektorom i  nauczycielom na  wniosek  dyrektora  szkoły. 
Kwota, którą dysponowano w tym roku to 16.530,-zł, wpłynęło 6wniosków od dyrektorów szkół. 
Nazwiska nauczycieli :  p.  Iwona Szuber – SP 2; p. Joanna Drążek – SP3, p. Regina Wałęsa – SP7, 
p.  Mirosława Briń – MZS Nr 1,  p.  Alicja  Krywejko – G 1,  p.  Alicja  Roch – G2.  Propozycje 
dyrektorów zostały skonsultowane ze związkami zawodowymi działającymi na terenie oświaty w 
Gminie  Miejskiej  Nowa  Ruda  tj.  Związek  NSZZ  „Solidarność”  i  Związek  Nauczycielstwa 
Polskiego. Opinia związków zawodowych została przedstawiona Burmistrzowi Miasta, nie była ona 
jednoznaczna tzn. związki zawodowe nie wytypowały jednego z dyrektorów szkół do nagrody, ale 
jest  to  tylko  opinia,  Burmistrz  podjął  decyzję  5.06.06r.  przyznając  nagrody  8  dyrektorom  i  6 
nauczycielom.”

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji - „wykonawca zobowiązany 
jest  do  sukcesywnego usuwania  gruzu  z  rozbiórek.  Wczoraj  odbyło się  spotkanie  wyjaśniające 
sytuację  przy  realizacji  umowy   dot.  remontu  cząstkowego  na  drogach,  wykonawca  został 
zobowiązany do usunięcia w dniu dzisiejszym gruzu w całości.” 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  Bożena  Bejnarowicz  -  „rodz.  I  pkt.  10  „zawarcie  aktów 
notarialnych na sprzedaż nieruchomości [..] zabudowanej obiektami Muzeum Górnictwa, położonej  
w Nowej Rudzie przy ul. Obozowej” - rozumiem, że zostały kupione obiekty Muzeum Górnictwa? 
pkt.12 „podjęcie zarządzenia w sprawie przeznaczenia do zamiany nieruchomości niezabudowanej,  
położonej w Nowej Rudzie przy ul. Broniewskiego [...]” – jaka to jest zamiana nieruchomości? pkt. 
13 „ogłoszenie rokowań na sprzedaż [...] ośrodka wypoczynkowego „Fregata”.”– jaką ma wycenę 
„Fregata”.  Rozdz.  IV pkt.  5  „zakończenie  prac  przy  remoncie  murów   oporowych  wzdłuż  ul.  
Kościelnej  i  Kolejowej[...]” - jaki  był  koszt  wykonania tych murów oporowych.  Pkt.  6  „trwa 
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postępowanie  przetargowe  na  wybór wykonawcy dla  zadania  „Odbudowa drogi  ul.  Kołowa w  
Nowej Rudzie”.” - kiedy będzie dokończone zadanie odbudowy drogi ul. Kołowa ?”

Pani  Marzena  Wolińska  –  Zastępca  Burmistrza  Miasta  -  „nieruchomość  przy  ul.  Obozowej 
stanowiąca  muzeum  górnictwa  została  sprzedana.  Sprzedaż  toczyła  się  prawie  rok,  z  różnych 
powodów m.in. dotyczyło to regulacji niektórych kwestii prawnych nieruchomości, odbyła się w 
drodze przetargu pisemnego, nieograniczonego. Wpłynęła tylko jedna oferta dzierżawcy obiektu. 
Ogłoszenie zgodnie z przepisami było zamieszczone w prasie ogólnopolskiej.  Została wpłacona 
kwota  jednorazowo,  zgodnie  z  wyceną  ok.  610-630tys  zł.  Odnośnie  pkt.  12  zamiana  na  ul.  
Broniewskiego  w wyniku sprzedaży jednej z działek przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową 
właściciel  działki  dokonał makroniwelacji,  podczas makroniwelacji  firma która jej  dokonywała, 
weszła na grunt Gminy Miejskiej Nowa Ruda stanowiący drogę dojazdową do pól. By załagodzić tą 
sytuację uzgodniliśmy kwestię zamiany nieruchomości, czyli wycięcia z drugiej strony tej działki 
pasa  5m  i  zamiany  na  część  działki  gminnej,  którą  zajął.  Odnośnie  sprzedaży  ośrodka 
wypoczynkowego „Fregata” - zostały przeprowadzone dwa przetargi nieograniczone z ogłoszeniem 
ogólnopolskim, nie było chętnych. W tym momencie ogłosiliśmy rokowania, pojawiło się dwóch 
zainteresowanych, którzy chcą kupić tą nieruchomość. Sprzedaż nastąpi po okresie wakacyjnym, z 
tego też powodu, że ogłoszenie o przetargach czy rokowaniach przy tak wysokiej kwocie musi 
odbyć się na dwa miesiące przed terminem przetargu. By ośrodek nie stał pusty przez okres lipca i 
sierpnia przekazaliśmy go na czasową dzierżawę spółce CTS. Kwota z wyceny to ok. 970-980tys 
zł.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  Bożena  Bejnarowicz  -  „jak  w  negocjacjach  można  dokonać 
zmniejszenia kwoty %?” 

Pani  Marzena  Wolińska  –  Zastępca  Burmistrza  -  „ustawa  pozwala  na  sprzedaż  za  kwotę  nie 
mniejszą niż 40 % wartości przy rozłożeniu na raty. Jest to 10 rat z tym, że pierwsza rata przy akcie 
notarialnym a następne 9rat w okresach rocznych.”

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji - „odnośnie murów udzielę 
pisemnej  odpowiedzi.  Odnośnie przebudowy ul.  Kołowej – całkowita  przebudowa może zostać 
zakończona  po  wykonaniu  wodociągów ul.  Kołowej  -  realizowane w ramach ZPORR.  Na  rok 
bieżący przeznaczona jest kwota na wykonanie przebudowy modernizacji odcinka 280m czyli do 
miejsca w którym wykonany jest już wodociąg.” 

Przewodnicząca Rady Miejskiej - Bożena Bejnarowicz -  „co z drogą Połoniny, czy rozpoczął się 
proces przygotowywania?”

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  i  Inwestycji  -  „otrzymaliśmy 
dokumentację.  Dokumentacja  projektowa  została  zweryfikowana,  w  tym  tygodniu  zostanie 
ogłoszone postępowanie przetargowe na wybór wykonawcy remontu.”

Radny  Jarosław  Wióra  –  rozdz.  IV pkt.  4  „zakończenie  zadania  pn.  Wykonanie  dokumentacji  
technicznych  branży  drogowej  i  instalacyjnej  [...]” -  czy  już  została  zakończona  weryfikacja 
dokumentacji, kiedy zostaną ogłoszone przetargi i wykonanie tych zadań?” 

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji - „pozytywną ocenę uzyskała 
tylko część przekazanej dokumentacji, część jest poprawiana przez projektantów szczególnie jeżeli 
chodzi o zakres kosztorysowy, został wyznaczony termin do końca przyszłego tygodnia. Po tych 
poprawkach będzie ogłoszenie przetargu.”
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Przewodnicząca Rady Miejskiej - Bożena Bejnarowicz - „Naczelnik nie odpowiedział na pytanie 
radnego  Henryka  Zimocha  nt.  tego  skąd  wzięło  się  zapewnienie  odprawy  emerytalnej  dla 
odchodzącego dyrektora, rozumiem, że jest to dyrektor Bednarski. Czy budżet szkoły nie zapewnił 
tych pieniędzy? Rozdz. II pkt 3 „dokonanie zmiany w planie wydatków Gimnazjum Nr 2 w związku  
z koniecznością zapewnienia odprawy emerytalnej dla odchodzącego dyrektora szkoły”

Radny Henryk Zimoch – „ja pytałem o pkt. 4”

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - „ta zmiana została dokonana zgodnie z pismem dyrekcji szkoły. 
Nie potrafię teraz odpowiedzieć czy w projekcie budżetu na ten rok była taka kwota zaplanowana.” 

Radny Bogusław Frącek - „w kwestii formalnej. Po sprawnym przesłuchaniu panów komendantów 
radny  Zimoch  narażany  jest  na  jakieś  przesłuchania.  Ton  w  jakim  prowadzi  Pani  dzisiejsze 
posiedzenie sesji nie chciałbym porównywać do przesłuchania komendantów.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „zostało to zapisane w protokole. Bardzo 
proszę państwa o dyscyplinę.”

Radny Michał Prokopczak – rozdz. IV pkt. 8  „realizacja uchwały o sporządzeniu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla Górniczego złoża Słupiec – Dębówka [...]” - prosi o 
bliższe  informacje  w tym temacie.  Na jakim etapie  jest  projekt  z  Ecolandem i  jakie  działania 
zamierza podjąć miasto?

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji - „zgodnie z podjętą uchwałą 
o  przystąpieniu  do  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  złoża  Dębówka  i 
porozumieniu spisanym pomiędzy Gminą Miejską Nowa Ruda a KSS 'Bartnica',  KSS 'Bartnica' 
zatrudnił uprawnionego urbanistę do sporządzenia projektu planu. Projekt planu jest w tej chwili w 
fazie końcowej tworzenia i  wysyłania do uzgodnień. Odnośnie kierunków zagospodarowania to 
najważniejszymi  rzeczami,  które  będą  zapisane  w  miejscowym  planie  jest  przede  wszystkim 
alternatywa komunikacyjna dla wywozu materiału kamiennego z kamieniołomu (która wiąże się z 
obwodnicą Słupca zaplanowaną w kierunkach zagospodarowania przestrzennego i rozwoju Gminy 
Miejskiej Nowa Ruda) oraz zapisy dot. zmniejszenia uciążliwości działalności kamieniołomu dla 
dzielnicy Słupiec poprzez wydzielenie pasa ochronnego wokół kamieniołomu. Taki projekt planu 
po  zweryfikowaniu  zostanie  wyłożony,  zgodnie  z  ustawą  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu 
przestrzennym,  do  publicznego  wglądu  na  okres  21  dni,  będzie  uzgodniony  ze  wszystkimi 
instytucjami które są zobowiązane do uzgodnienia projektu planu.”

Radny Henryk Zimoch -  „rozdz.  IV pkt.  13 „trwa postępowanie na wybór Konsultanta[...]” -  
proszę mi powiedzieć czy 'ruszy' w tym roku kanalizacja dzielnicy Drogosław?”

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta -  „postępowanie zostało zakończone,  została wybrana 
firma  Wudimeks.  Zostały  podpisane  umowy w ubiegłym tygodniu  z  tą  firmą  jako  inżynierem 
kontraktu  oraz na część zadań po postępowaniach przetargowych z wykonawcami poszczególnych 
zadań. Na pewno prace rozpoczną się już w najbliższym czasie.”

Radny Marcin Gruszka - „odnośnie ośrodka „Fregata” którego dość długo próbujemy sprzedać, czy 
pojawił się pomysł, by w przypadku nieznalezienia kupca na ten ośrodek domki znajdujące się na 
gruncie UM Paczków podzielić i przeznaczyć do sprzedaży dla mieszkańców Nowej Rudy. Czy jest 
to możliwe?”

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „pomysł nie jest może taki do końca prosty 
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w  realizacji  dlatego,  że  jeżeli  sprzedamy  poszczególne  domki  pozostaną  części  wspólne  czyli 
kawiarnia,  hangar,  stołówka  –  są  to  dość  duże  obiekty.  Musielibyśmy  wydzielić  drogę  do 
wspólnego użytku, ktoś musiałby to utrzymywać. W tym momencie trudno sobie wyobrazić, że na 
odległość będziemy te rzeczy utrzymywać a domki sprzedamy. Kolejny problem – część domków 
stoi w działce jeziora, stoją one w części, która w ogóle nie podlega sprzedaży bo jest tam tylko 
umowa dzierżawy, zarząd jeziora nie zgadzał się nigdy by wydzielić te grunty i sprzedać mimo 
podjętych  prób,  jest  to  część  zalewowa,  retencyjna  i  znaczna  część  tych  domków stoi  w tym 
miejscu.” 

Rada Miejska  głosami 18 „za” : 
przyjęła  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 30 maja 2006r. do dnia 19 czerwca 2006r.

przerwa 10 min.
po przerwie

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – „proponuję wprowadzenie do  porządku obrad projektu 
uchwały  w  sprawie  zawarcie  porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Nowa  Ruda  dot. 
prowadzenia klas integracyjnych. Projekt ten był przedmiotem obrad Komisji Spraw Społecznych, 
która nie wydała opinii,  w wyniku głosowania były 3głosy „za”,  3  „przeciw”.  Projekt  dotyczy 
współpracy  między  Gminą  Miejską  Nowa  Ruda  a  Gminą  Nowa  Ruda  w  zakresie 
współfinansowania przez miasto pewnych kosztów (11.420,-zł) związanych z prowadzeniem klas 
integracyjnych w szkole integracyjnej w Bożkowie. Są to koszty niezbędne do poniesienia przez 
Gminę Nowa Ruda w zakresie uruchomienia dodatkowych oddziałów szkolnych w tej,  gdyż w 
jednym  takim  oddziale  może  jedynie  uczestniczyć  5  dzieci  niepełnosprawnych.  Proponuję 
wprowadzenie projektu uchwały w pkt. 5 ppkt. f) do porządku obrad.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poddała  pod  głosowanie  wniosek  Burmistrza  Miasta,  by  do 
porządku obrad wprowadzić w pkt. 5 ppkt. f) projekt uchwały w sprawie zawarcie porozumienia z 
Gminą Nowa Ruda dot. prowadzenia klas integracyjnych. 

Rada Miejska 15 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się od głosowania”
wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.

Radny Zbigniew Grochowski – w imieniu Komisji Gospodarczej wnioskuje o zmianę porządku 
obrad poprzez przesunięcie projektu uchwały z ppkt. e) zmieniająca Uchwałę w sprawie utworzenia  
gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie” do ppkt. a).

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poddała  pod  głosowanie  wniosek  radnego  Zbigniewa 
Grochowskiego  o  zmianę  porządku  obrad  poprzez  przesunięcie  projektu  uchwały  z  ppkt.  e)  
zmieniająca Uchwałę w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i  
Rekreacji w Nowej Rudzie” do ppkt. a)

Rada Miejska 18 głosami „za”
wprowadziła proponowaną zmianę do porządku obrad.

Ad. 4. Strategia rozwoju miasta Nowa Ruda na lata 2006-2014. 
− dyskusja

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - „przedłożony materiał jest częścią strategii miasta, która 
została przekazana do komisji Rady Miejskiej w celu zapoznania się. Do dnia dzisiejszego, o ile 
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wiem, żadna z komisji nie opiniowała tego materiału chyba ze względu na stosunkowo krótki czas 
do zapoznania się z materiałem. Całość materiału zostanie w najbliższym czasie przekazana do 
Rady, łącznie z częścią analizy. Myślę, że najwcześniejszym terminem sesji na której ewentualnie 
strategia mogłaby być uchwalona jest termin wrześniowy. Aktualnie został przedstawiony zestaw 
potencjalnych zadań realizowanych w ramach poszczególnych celów.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -  „ponieważ  była  powołana  komisja 
doraźna w sprawie strategii  rozumiem, że przedstawiciele Rady Miejskiej również brali  czynny 
udział w sporządzeniu strategii. Dziś chcieliśmy to przedstawić radnym jako materiał do dyskusji, 
ponieważ komisje stałe będą opiniowały ten materiał zgodnie z prośbą Burmistrza.”

Radna Irena Caryk - „w imieniu organizacji pozarządowych proszę o przekazanie tego materiału do 
dyskusji  organizacji  pozarządowych,  szczególnie  dla  Stowarzyszenia  Osób Niepełnosprawnych, 
gdyż materiał jest dyskusyjny odnośnie integracji osób niepełnosprawnych.” 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -  „intencją  spowodowania  dyskusji  w 
sprawie strategii w dniu dzisiejszym nie jest opiniowanie ale wspomożenie w działaniach, by taką 
strategię  przygotować  na  wrzesień.  Czy  powołana  komisja  ds.  strategii  pracowała  nad  tym 
materiałem?”

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „mamy na sali 3członków komisji spośród 
radnych i z całą odpowiedzialnością w imieniu radnych mogę chyba powiedzieć, że w ostatnim 
czasie pracowaliśmy, spotykaliśmy się kilkakrotnie, te materiały były znane członkom komisji, były 
wnoszone uwagi przez nich, my to dostosowaliśmy i zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza Miasta 
został przez komisję przekazany Burmistrzowi, by w konsekwencji przekazać go pod obrady Rady 
Miejskiej.” 

Radny Piotr Wróbel - „czy kierunki planowania strategicznego, które są zawarte w tej strategii są 
zbieżne ze strategią powiatu i strategią województwa dolnośląskiego, bo jak wiemy nie może być 
coś sprzecznego ze strategiami które mają wyższy cel.”

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „w przekazanym materiale na pierwszej 
stronie jest  informacja mówiąca o konstrukcji  strategii  rozwoju miasta,  odnosiliśmy się tam do 
zgodności z dokumentami m.in. jest zapis mówiący o tym, iż została ona stworzona zgodnie ze 
strategią  województwa  dolnośląskiego  by  priorytety  i  działania  były  zgodne  z  działaniami 
ewentualnymi  przy  pozyskiwaniu  środków  unijnych.  Dlatego  wzorowaliśmy  się  na  strategii 
województwa.”

Radny  Bogusław  Frącek  -  „wczoraj  słuchałem  wystąpienia  Premiera,  który  przekazał  projekt 
strategii  państwa, ta strategia będzie zatwierdzona w październiku i  wtedy może się okazać, że 
strategie regionalne również będą modyfikowane. Także na dzień dzisiejszy opierając się o strategię 
powiatu i województwa dolnośląskiego nie wiemy czy te strategie korelują ze strategią rozwoju 
państwa w całości. Niedobrze się staje, że my to uchwalamy na koniec kadencji, być może kolejna 
Rada będzie chciała to zmodyfikować i skorelizować. Jednym z celów tej strategii jest możliwość 
jej bieżącej aktualizacji.” 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „mamy nowy okres programowania 2007-
2013  i  tak  naprawdę  ta  strategia  będzie  nam potrzebna  na  okres  programowania  i  została  tak 
napisana aby była zgodna z tym okresem programowania. Gdybyśmy uchwalili wcześniej strategię 
mogłoby  się  okazać,  że  trzeba  byłoby  wszystko  przebudować.  Odnośnie  zmian  o  których 
wspomniał radny Frącek – jeżeli będzie trzeba coś dopasować to ta strategia jest na tyle otwarta, 
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aby na bieżąco zmieniać. Sądzę, że miesiąc wrzesień jest odpowiednim miesiącem na przyjęcie 
strategii, ponieważ okres programowania rozpocznie się w styczniu 2007, pierwszy nabór będzie w 
połowie roku, w tym okresie będziemy przygotowani do złożenia odpowiednich dokumentów.” 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „proszę Przewodniczących komisji,  by 
przez okres wakacyjny komisje  zaopiniowały strategię,  przekazały sugestie,  pracowały nad tym 
materiałem.”

Ad.5. Podjęcie uchwał:

a)  zmieniająca Uchwałę w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie” 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały    zmieniający Uchwałę w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka 
Sportu  i  Rekreacji  w  Nowej  Rudzie”.  Poinformowała,  że  Komisja  Gospodarcza  pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  „na  wniosek  Komisji  Gospodarczej  przedstawiłem 
harmonogram działań, które powinny być podjęte do  1 września 2007r. zgodnie z proponowaną 
datą w uchwale zmieniającej w sprawie powołania Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie. 
Była dyskusja nt. tego czy ten harmonogram może lub powinien być częścią integralną tej uchwały 
ale doszliśmy do wniosku, że pod względem legislacyjnym będzie to swojego rodzaju kłopot by do 
projektu uchwały dołączyć harmonogram sporządzony w ten sposób. Ja osobiście  podpisałem i 
przygotowałem ten harmonogram, zamierzam działania tam wpisane, przy założeniu pkt. 1 czyli 
podjęcia  w  dniu  dzisiejszym  uchwały  zmieniającej  termin  powstania  OSiR,  realizować. 
Harmonogram ten będzie przedmiotem mojego Zarządzenia wewnętrznego, który będzie przyjęty 
do realizacji.  Odczytał  harmonogram prac – zał.  nr  3  do protokołu.  Harmonogram ten zawiera 
ocenę realizacji modelu funkcjonującego od stycznia tj. zarządzania obiektami sportowymi (basen, 
hala sportowa) obecnie przez CTS, ocenę sytuacji ekonomiczno-finansowej samej spółki po roku 
funkcjonowania tego modelu. Dopiero wtedy nastąpi utrzymanie lub zmiana decyzji, gdyby okaże 
się, że model ten jest w stanie w sposób właściwy zagospodarować te obiekty a sytuacja spółki 
pozwala jej na funkcjonowanie, być może wówczas będzie należało zastanowić się nad uchyleniem 
tej uchwały. Jeżeli nie, to zgodnie z harmonogramem, po ocenie roku funkcjonowania nastąpiłby 
okres organizacji i tworzenia zakładu budżetowego.”

Radny Mikołaj Puch - „wstęp był bardzo dobry, sądziłem, że przekonaliśmy Burmistrza do tego, że 
jedynym rozwiązaniem jest  OSIR i  Burmistrz  tym harmonogramem jak  gdyby  potwierdził  ten 
wariant, ale zakończenie było jednoznaczne – nie ma żadnego potwierdzenia wariantu - jest dalsze 
przeciąganie w czasie. Ja mam pytanie konkretne : za 5 miesięcy mamy stratę rzędu 521tys, mogę 
zakładać, że do końca roku będzie to milion, w zeszłym roku było podobnie. Odciążyliśmy zupełnie 
spółkę  jeżeli  chodzi  o  koszty  związane  z  obiektami,  które  zostały  przekazane  w  zarządzanie, 
dodatkowo płacimy za zarządzanie, prosiłbym o argumentację, przedstawienie konkretnych założeń 
przez Burmistrza, które mogłyby mnie przekonać że jednak sytuacja i Pana działanie jest właściwe, 
że sytuacja będzie lepsza i że strata będzie mniejsza niż w zeszłym roku.” 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - „założenia są bardzo konkretne, dwie ostatnie Komisje 
Gospodarcze  na  których  Pan radny nie  był,  były  poświęcone w dużej  mierze temu modelowi, 
harmonogramowi. Dlaczego powstanie zakładu budżetowego w chwili obecnej jest niemożliwe - o 
tym już  mówiłem.  Strata,  którą  radny przytacza  na  pewno  nie  jest  stratą  spółki  może  jedynie 
stanowić deficyt, ja nie mam przed sobą tych cyfr o których mówi radny. Wielokrotnie temat był 
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analizowany.  Struktura funkcjonowania : myślę Panu jako członkowi Komisji Gospodarczej nie 
powinna być obca, więc jeżeli deficyt jest na obiektach sportowych to wiąże się on z większymi 
kosztami  utrzymania  i  funkcjonowania  obiektów  niż  przychodami  na  tych  obiektach  i  to  jest 
sytuacja oczywista. Niezależnie od tego czy obiekty te funkcjonowałyby w strukturze obecnej czy 
w strukturze zakładu budżetowego ten deficyt byłby prawdopodobnie podobny, pomijam koszty 
związane z tworzeniem jednostki i jej funkcjonowaniem. Dlatego na Komisji Gospodarczej został 
przedstawiony  harmonogram,  który  państwu  odczytałem,  zaakceptowany  przez  Komisję,  która 
pozytywnie oceniła zmianę daty. Powtórzę po raz kolejny, że ja nie mówię iż powstanie zakładu 
budżetowego – OSIR w dniu dzisiejszym jest rozwiązaniem złym, to rozwiązanie należy być może 
wdrożyć  i  uruchomić  z  zaproponowaną datą  w projekcie  uchwały.  Jeżeli  obecnie  zastosowana 
struktura od stycznia 2006r.  do końca roku pokarze,  że ten model  z różnych względów będzie 
niekorzystny  lub  niemożliwy  do  wykonywania  w  innym  okresie  to  być  może  wtedy  zakład 
budżetowy będzie rozwiązaniem. Być może w tym okresie czasu zrodzi się jeszcze inna koncepcja. 
Uważam, że dopiero po dokonaniu tej oceny można ostatecznie wybrać wariant funkcjonowania 
tych obiektów, zgodnie z tym projektem uchwały bądź być może jakimś innym w przyszłości. 
Odnośnie strat i kwot o których Pan mówi : ja nie mam przed sobą, na pewno nie są to straty za 
5miesięcy spółki, więc być może są to straty czy deficyt na obiektach zarządzanych przez spółkę.”

Radny Mikołaj Puch - „Komisja Gospodarcza składa się z 8 radnych, uchwałę podejmuje 21, nie 
wszyscy radni bywają na komisjach gospodarczych a przy podejmowaniu takich uchwał ich wiedza 
powinna być kompletna, z pewnością są zainteresowani jak ta sytuacja wygląda a nie było czasu by 
im to przekazywać, bo jak zwykle 2-3 dni przed sesją odbywa się posiedzenie komisji i gonitwa – 
to jest w kwestii mojej obecności czy nieobecności na komisjach. Odnośnie tego co mam przed 
sobą:  Centrum Turystyczno-Sportowe sp.  z  o.o.  rachunek  zysków i  strat  wariant  porównawczy, 
poprosiłbym może Prezesa o wytłumaczenie, nie chcę wyciągać wniosków, sądziłem, że Burmistrz 
ten materiał ma przy sobie – stąd moje pytanie.”

Pan Tomasz Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  „to  nie  jest  na  ostatnią  chwilę,  ten wariant  zmiany 
przedstawiany był przed poprzednią sesją, przed tą sesją, w międzyczasie dostarczane były Komisji 
Gospodarczej  stosowne  materiały,  które  na  bieżąco  powstają  bo  dotyczą  okresu  bieżącego   tj. 
sprawozdawczość,  dane  finansowe.  Wielokrotnie,  na  poprzedniej  sesji  i  na  komisjach 
gospodarczych przed poprzednią  sesją  mówiliśmy o tym, mówiłem dlaczego dzisiaj  nie  jest  to 
możliwe. Nie jest to możliwe z różnych względów organizacyjnych, finansowych, choćby z tego 
względu, że przez cały czas w spółce realizujemy program restrukturyzacji zadłużenia,  po jego 
zakończeniu  będzie  można  podjąć  stosowne  działania  jeżeli  OSIR  będzie  tym  wariantem 
docelowym zmierzającym do likwidacji spółki i umiejscowienia w majątku zakładu budżetowego 
choćby  domu  wypoczynkowego,  który  dzisiaj  nie  jest  majątkiem  miasta  i  nie  może  w  dniu 
dzisiejszym być objęty Ośrodkiem Sportu i Rekreacji.  Nie chciałbym po raz kolejny przytaczać 
tych samych argumentów, które od wielu tygodni przed sesją przedstawiałem.”

Pan Paweł  Marciniak – Prezes CTS Spółka z o.o.  -  „jak 15 marca przedstawiałem na Komisji 
pierwszy  swój  plan  restrukturyzacji  to  założyłem  stan  zerowy,  jaka  jest  sytuacja  w  firmie. 
Powiedziałem, że koszty związane z utrzymaniem tej firmy będą duże ze względu na to, że są 
niedokończone inwestycje. Wszyscy państwo macie rację, że koszty są wysokie. By obniżyć koszty 
to trzeba przede wszystkim zarabiać. Ja w tej chwili określam, że obiekt jest wykorzystany w 30%. 
Pytanie  –  w  jaki  sposób  możemy  obniżyć  te  koszty?  Jeżeli  spowodujemy  zwiększenie 
zainteresowania społeczeństwa oraz turystów zewnętrznych do poziomu 50-60% to natychmiast 
koszty  zostaną  obniżone.  Starałem  się  obniżyć  w  okresie  3  miesięcy  do  minimum  koszty 
utrzymania obiektów, staram się w pełni realizować plan restrukturyzacji. Jak na pewno na tym 
bilansie  państwo  stwierdziliście,  że  zmniejszyły  się  o  450tys  zł  środki  jeżeli  chodzi  o  tzw. 
zadłużenie, jest to realizowane w planie. Na pewno zwiększyły się nieznacznie obrotowe wartości 
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bieżące, niestety ile pieniążków mamy tyle możemy wydać. W tej chwili, jak otrzymaliście państwo 
w materiałach, miesiąc czerwiec-lipiec-sierpień wskazuje na to, że ośrodek będzie więcej zarabiał w 
związku  z  tym  będzie  miał  większe  możliwości  spłacania  tych  zobowiązań,  bieżących  i 
poprzednich. Staramy się zmienić pewną strukturę korzystania z obiektu, szukamy kontaktów z 
różnymi środowiskami,  szczególnie  sportowymi,  by jak najwięcej  ten obiekt  był  wykorzystany. 
Myślę,  że  pod koniec roku powinna się ta  sytuacja  mocno poprawić.  W tej  chwili  po wycenie 
majątku, które miasto będzie zobowiązane zapłacić, gdyby te pieniądze byśmy uzyskali to sytuacja 
diametralnie się zmieni, moglibyśmy zejść z zadłużenia który mamy planowany w tym roku. Ja 
oceniam po 3 miesiącach mojej działalności całą sytuację z lekkim optymizmem, na pewno sytuacja 
jest bardzo złożona i ciężka ale widzę możliwość realizując harmonogram przedstawiony dziś przez 
Burmistrza, że w przyszłym roku możemy mieć sytuację całkiem odmienną niż w roku bieżącym.”

Radny  Mikołaj  Puch  -   „prosiłbym  o  informację  tego  co  posiadam,  nie  wiem  czy  mogę  to 
skserować i przekazać innym radnym, było to na Komisji Gospodarczej. Dotyczy to spraw spółki i 
jest  mi bardzo niezręcznie  w tym momencie.  Jest  to jednoznacznie napisane,  Burmistrz  znowu 
mówi co innego. Komisja wydała opinię w dniu wczorajszym, moim celem nie jest prowadzenie z 
Burmistrzem dyskusji, w dniu wczorajszym wydała opinię jak dla pana nie jest to na ostatnią chwilę 
to  przepraszam za  swoje  uwagi.  To  jest  tak  jak  ja  bym chciał  zrobić  coś  przeciwko  miastu  i 
przepychamy się słownie jakimiś argumentami a nie mówimy o istocie rzeczy. Prosiłem Prezesa o 
ustosunkowanie się do tego co przeczytałem czy to jest wiarygodne czy nie, czy ta strata jest czy jej 
nie ma, może to jest jakiś niewiarygodny papierek, konkretnie i po co tyle gadania? Jeżeli nie jest to 
prawdą to proszę to powiedzieć, ja to przyjmę.” 

Radny Piotr  Wróbel  -  „rozumiem zbulwersowanie  kolegi  bo  nie  uzyskał  odpowiedzi  na  swoje 
pytanie. Faktycznie posługując się dokumentem jakim jest rachunek zysków i strat w pozycji zysk 
strata netto jest strata 536tys. Jak przeanalizujemy dokładniej  ten rachunek zysków i strat  to z 
działalności operacyjnej jest 277tys a pozostała strata 204tys tj. strata ze zbycia niefinansowych 
aktywów trwałych  czyli  sprzedaż  magistrali  cieplnej.  Wracając  do  działalności  bieżącej,  którą 
Prezes na co dzień wykonuje to jest 277tys ale jak tą kwotę będziemy rozbijać na części pierwsze to 
w tej kwocie pojawia się kwota 93tys jako amortyzacja czyli pomniejszając o amortyzację mamy 
190tys straty. Kolejny dokument, który przedłożył Prezes jest to przedstawienie jak kształtowało się 
wykonanie, plan w stosunku do każdego miesiąca, mamy podanych 5 miesięcy i na 190tys straty, 
140tys strata pojawiła się w pierwszych miesiącach I-III. Analizując dalsze miesiące, czyli zarząd 
Prezesa,  w  maju  pojawia  się  strata  1.264zł  i  w  maju  50tys  zł.  Zadałem  pytanie  na  Komisji 
Gospodarczej Prezesowi skąd nagle wzięła się kwota 50tys zł w maju, są to zwiększone koszty 
spółki związane z uruchomieniem kąpieliska w Ściborzu. Prezes zapewniał, że te zainwestowane 
środki powrócą w formie przychodów w lipcu i sierpniu. Czy taka odpowiedź wystarczy?”

Radny Mikołaj Puch - „oczywiście, tylko dlaczego Pan to tłumaczy, a inni radni nie mogli tego 
usłyszeć od Prezesa i Burmistrza?”

Radny  Krzysztof  Bolisęga  -  „pierwsza  sprawa  to  spłata  zadłużenia.  Harmonogram,  który 
przedstawił  Burmistrz  ma  temu służyć  czyli  ma  to  doprowadzić  do  tego,  by  spółka  wyszła  z 
zadłużenia i osiągała poziom zero. Kolejna sprawa : Prezes mówi o bieżącym funkcjonowaniu i 
faktycznie to co radny Wróbel przedstawił było na Komisji Gospodarczej, ale było wczoraj i być 
może niektórzy radni nie zostali z tym dokładnie zapoznani. My powinniśmy na to spojrzeć trochę 
inaczej. Uchwała w sprawie OSIR-u była podjęta w grudniu i my na dzień dzisiejszy nie wiemy nic. 
Podejrzewam, że przy takim trybie pracy jeżeli następna Rada się spotka za 6 miesięcy też nie 
będzie  nic  wiedziała  i  Burmistrz  będzie  argumentował,  że  pewne analizy pracy dopiero trzeba 
zrobić. Uważam, że jeżeli my nie spojrzymy na problem sportu w Nowej Rudzie na bazie obiektów 
sportowych to nie będziemy wiedzieli czy ma to być spółka czy OSIR, jak to ma wyglądać. Proszę 
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zwrócić uwagę – mówimy tylko o spółce, o tym, że ma ona wyjść z zadłużenia, mówimy o tym, że 
obiekty trzeba doinwestować,  trzeba znaleźć środki finansowe na obiekty, na hotel i to powinno 
być zawarte w pewnym programie : jakie środki na co mają być przeznaczone i w jakim czasie ma 
być harmonogram działań. Dochodząc do obiektów sportowych mamy duży teren, dla mnie jest to 
teren 'dziki', nie ma tam na dzień dzisiejszy żadnego kompleksu, pełnego zagospodarowania. Prezes 
swoimi działaniami stara się poprawiać infrastrukturę ale nie można robić tak, że za niewielkie 
środki  finansowe  pomaluje  się  siatkę  czy  ją  naprawi.  Należy  zastanowić  się  jeżeli  chcemy 
promować sport na bazie obiektów sportowych to trzeba opracować ten program, bo jak będzie 
program to być może inni radni za 6-9 miesięcy powiedzą tak : jest program zdobywamy środki czy 
spółka CTS ubiega się o środki czy UM. Na dzień dzisiejszy nic nie ma, szkoda, że tracimy czas. 
Oczywiście uchwała przedstawiona przez Burmistrza jest zasadna, ale uważam, że aby nie tracić 
czasu  trzeba  podjąć  pewne  pracy  żeby  mówić  o  programie,  bo  ten  harmonogram jest  małym 
wycinkiem tego co chcemy zrobić a my na dzień dzisiejszy nie wiemy co powinniśmy zrobić i jak 
to powinno funkcjonować.”

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - „postaram się w skrócie przedstawić to tak jak wczoraj 
na Komisji Gospodarczej, która była drugą komisją, na pierwszej komisji radni nie wydali opinii 
decydując o drugim posiedzeniu, które odbyło się wczoraj. Jeżeli chodzi o tą stratę – wczoraj na 
Komisji  Gospodarczej  mówiłem  o  tym,  że  trwają  prace  biegłego  rewidenta  jeżeli  chodzi  o 
sprawozdanie finansowe spółki i kwestia czy strata będzie obciążała bieżący rok finansowy czy rok 
ubiegły  jest  to  jedna  kwestia,  gdyż  może  ona  zostać  ujęta  w  księgach  rachunkowych  roku 
ubiegłego. Jeżeli chodzi o wycenę majątku i wynikające z tego roszczenie spółki w stosunku do 
Gminy z tytułu poniesionych nakładów na majątek gminy powstanie kolejna strata, bo ta różnica 
jest  spora.  Różnica  między  wartością  księgową  a  wartością  wyceny  będzie  w  sposób  ujemny 
obciążać  wynik  finansowy  spółki.  Z  biegłym  rewidentem  rozmawiamy  o  tym,  by  w  sposób 
właściwy  uporządkować  strukturę  bilansu  spółki  w  związku  z  tym,  że  takie  a  nie  inne  straty 
wynikające nie z bieżącej działalności operacyjnej będą obciążały wynik finansowy i co za tym 
idzie miały taki a nie inny obraz w bilansie firmy. Prawdopodobnym jest, że dojdzie do umorzenia 
części udziałów spółki co spowoduje docelowo likwidację straty z lat ubiegłych i straty wynikającej 
z  tych  operacji  poza  bieżącą  działalnością  firmy.  Odnośnie  wypowiedzi  radnego  Bolisęgi  – 
naprawdę  nie  rozumiem  takich  wypowiedzi  że  my  znowu  nic  nie  mamy.  Jest  program 
restrukturyzacji  przygotowany i  przedstawiany na  bieżąco,  relacjonowany przez Prezesa  Spółki 
CTS, na bieżąco są informacje z wykonania za poszczególne miesiące i to co mówiłem wczoraj na 
KG należy  oddzielić  dwie  rzeczy  :  sprawa  OSIR-u  czy  też  obecnego  modelu  funkcjonowania 
dotyczy  jedynie  formy  organizacyjno-prawnej  funkcjonowania  tych  obiektów  natomiast  nie 
dotyczy,  ten  harmonogram również  tego  nie  zawiera,  działań  mających na  celu  rozwój  całego 
kompleksu sportowego niezależnie czy będzie on zarządzany przez jakikolwiek podmiot czy będzie 
majątkiem  zakładu  budżetowego,  bo  te  nakłady  czy  inwestycje  w  tym  majątku  wymagają 
zabezpieczenia  odpowiednich  kwot.  Prezes  w  programie  restrukturyzacji  pisał  o  różnych 
niezbędnych działaniach w przyszłości zmierzających do poprawy jakości czy też stanu obiektów 
zarówno spółki jak też obiektów zarządzanych przez spółkę : hali sportowej i basenu. Są to dwie 
różne kwestie. Pierwszą podstawową kwestią, którą należy rozwiązać to sprawa uporządkowania i 
rozliczenia zobowiązania z tytułu roszczenia dotyczącego nakładów na majątek gminy, który spółka 
poniosła. Państwo wiecie, że są to zobowiązania spore, spółka została kilka lat temu zobowiązana 
do zaciągnięcia kredytu, on do dziś obciąża tą spółkę, po przejęciu obiektów nakłady poniesione 
przez spółkę po ich wycenie przez rzeczoznawcę są spółce zwracane. Już dziś o tym mówiliśmy że 
strategia rozwoju miasta, okres programowania 2007-2013 oraz programy pomocowe realizowane 
w tym okresie programowania mogą służyć za źródło finansowania inwestycji modernizacji tych 
obiektów, bo na dzień dzisiejszy w budżecie miasta nie mamy środków na inwestycje. Mamy środki 
na bieżące utrzymanie tych obiektów i drobne remonty, które Prezes realizuje, by obiekty te mogły 
funkcjonować.  Oczywiście  w pracach  nad strategią  można pewne rozwiązania  zawrzeć  tak,  by 
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można było w tym okresie aplikować o środki zewnętrzne. To o czym niejednokrotnie mówiliśmy 
odnośnie budowy sztucznego boiska treningowego czy zagospodarowaniu terenu o którym mówił 
radny są to naprawdę duże środki rzędu milionów złotych nie kilkudziesięciu tysięcy, które dziś są 
przeznaczane na bieżące funkcjonowanie i utrzymanie tych obiektów. To trzeba zaplanować, nie w 
tym harmonogramie bo on dotyczy organizacji struktury prawnej i organizacyjnej funkcjonowania 
tych obiektów.”

Pan Krzysztof Jasiński – przedstawiciel Zarządu Stowarzyszenia Teraz Nowa Ruda - „mam pytanie 
do Prezesa CTS: odczytałem z ulotki wyborczej Senatora,  że CTS był największym ośrodkiem 
turystycznym na Dolnym Śląsku, chciałbym zapytać czy gdyby radni dali Panu szansę prowadzenia 
spółki przez rok czy byłaby możliwość jakiegoś powrotu by ta spółka była o wiele lepsza? Kolejne 
pytanie mam do radnego Grochowskiego : czy jeżeli powstanie OSIR czy zamierza Pan starać się o 
stanowisko Prezesa OSIR-u bo z tego co wiem stawał Pan do konkursu na stanowisko Prezesa 
CTS-u?  Mam  propozycję  by  wypracować  wspólną  umowę  współpracy  z  Gminą  Nowa  Ruda, 
Gminą  Miejską  Nowa  Ruda,  CTS,  jednostkami  organizacyjnymi  (szkołami)  mającą  na  celu 
wspólne opracowanie zajęć WF-u by zwiększyć popyt na usługi CTS-u.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „jak Pan słusznie zauważył nie było to w 
programie Pana Marciniaka, trudno, żeby Pan Marciniak odpowiadał na to pytanie, ale Prezes może 
odpowiedzieć  na  drugą  część  pytania  :  czy  według  Pana  wiedzy,  optymizmu,  jest  szansa  na 
poprawę?”

Pan Paweł Marciniak – Prezes CTS Spółka z o.o. - „myślę, że pytanie jest ciekawe. Po ostatnim 
spotkaniu  gdzie  mieliśmy  Mistrzostwa  Polski  w  pływaniu  grupa  sędziów  i  grupa  działaczy 
stwierdziła,  że  ten obiekt  jest  jednym z  najpiękniejszych obiektów na  Dolnym Śląsku to  mnie 
zachęciło,  bo ja nie  znam innym obiektów, jest  szansa by obiekt  ten w przyszłości  był  chlubą 
miasta. Sądzę, że obiekty basenowe już są naszą chlubą. Częściowo jest szansa, to co powiedział 
Burmistrz,  że  gdyby były środki  to  ten obiekt  byłby wykorzystany o wiele  więcej.  Chciałbym 
przeprosić radnego Pucha,  że niedokładnie zrozumiałem pytanie,  sądziłem, że jak dostarczyłem 
informacje  gdzie  dokładnie  jest  podane  i  podpisane  to  informacje  są  dość  czytelne.  Wczoraj 
referowałem  to  na  Komisji  Gospodarczej,  przepraszam  że  nie  zadowoliłem  odpowiedzią,  nie 
zwróciłem uwagi, że Pana wczoraj nie było na posiedzeniu Komisji.”  

Radny Zbigniew Grochowski - „odpowiadając na pytanie p. Jasińskiego : ja nie wiem co będę robił 
za  tydzień,  miesiąc,  za  pół  roku  a  co  dopiero  1  września  o  ile  zostanie  przyjęta  uchwała  o 
przesunięciu terminu powstania OSIR. Po analizie wczorajszych wyników, które otrzymaliśmy i 
było to przedmiotem dyskusji na Komisji Gospodarczej trzeba powiedzieć radnym o jednej cyfrze. 
Prezes powiedział 'między wierszami', że spłacając zadłużenia z poprzednich okresów na bieżąco 
realizuje ugody i to było przedmiotem naszej analizy, ale powiedział również że z tego powodu są 
niepłacone  pewne  należności.  W projekcie  zmian  w  budżecie  jest  propozycja  dofinansowania 
obiektów miejskich o kwotę 99tys  na spłatę za energię elektryczną, remonty i inne +100tys na 
wykupienie urządzeń z umowy - zezwoli to na spłatę kolejnego zobowiązania. Kwota bieżących 
zobowiązań za 5 miesięcy  urosła do kwoty 300tys. Z jednej strony strata rośnie, nie rośnie aż tak 
cyfrowo jak przedstawiał to radny Wróbel, ale groźniejsze jest to że nie ma bieżących uregulowań, 
rosną  nam bieżące  zobowiązania  co  w  przyszłości  też  może  być  problemem.  Opinia  Komisji 
Gospodarczej była pozytywna co do projektu uchwały z zastrzeżeniem by Burmistrz harmonogram 
działań wprowadził  wewnętrznym Zarządzeniem, co zostało dziś przedstawione.  Jedno państwu 
obiecuję, że co miesiąc będziemy z Prezesem CTS omawiali wyniki finansowe, tak jak było to 
czynione, i zobaczymy co będzie pod koniec sierpnia czy Prezes wywiąże się z zobowiązań po tych 
3 intensywnych miesiącach.” 
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Radny Henryk Zimoch - „w kwestii formalnej dyskutujemy już trzecią sesję nt. powstania OSIR-u 
ale co zauważyłem dzisiaj : radni w osobach Mikołaja Pucha, Piotra Wróbla mają jakieś dokumenty 
na których się opierają i mogą dyskutować, natomiast reszta radnych między innymi ja nie wiedzą o 
czym dyskutujemy. Jeżeli Przewodnicząca przygotowuje sesję to bardzo bym prosił, teraz radny 
Grochowski mówi że dwa miesiące będą pracować nad sytuacją w CTS, by pozostała część radnych 
otrzymała te dokumenty by mogli zapoznać się z materiałem.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -  „wczoraj  brałam  udział  w  Komisji 
Gospodarczej  te  dokumenty  o  których  mówi  Przewodniczący  KG  zostały  dostarczone  w 
poniedziałek, nie miałam możliwości, by te dokumenty dostarczyć. Jeżeli Burmistrz pozwoli oraz 
Przewodniczący  KG  wszystkie  dokumenty,  które  otrzymała  Komisja  zostaną  dostarczone 
pozostałym radnym.”

Radny Zbigniew Grochowski  -  „odnośnie  wypowiedzi  radnego Zimocha :  ja  powiedziałem, że 
Komisja Gospodarcza zdeklarowała się w lutym czy marcu że będzie na bieżąco monitorowała 
program restrukturyzacji i mówię że my to będziemy robili. Nie mówiłem, że za dwa miesiące coś 
nowego  przygotujemy,  na  pewno  poinformujemy  Radę  Miejską  o  ile  będzie  program 
restrukturyzacji  będzie  nierealizowany.  Odnośnie  materiałów  jak  powiedziała  Przewodnicząca, 
część została dostarczona w poniedziałek a część wczoraj.” 

Radny Bogusław Frącek -  „chciałbym podziękować radnemu Zimochowi,  że  dba o radnych by 
mieli  odpowiednie  dokumenty.  Dziś  rano  był  czas  by  te  dokumenty  radnym  dostarczyć  i 
mielibyśmy czas na zapoznanie się.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  „jest  zapisane  w  protokole,  te  dokumenty  zostaną  państwu 
przedłożone.” Zapytała radnych czy mają uwagi lub zapytania do projektu uchwały  w sprawie 
utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie”, wobec 
braku głosów poddała go pod głosowanie.  

Rada Miejska w Nowej Rudzie 11 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 5 
„wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 388/XLVII/06

w sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej  
Rudzie”.
 
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  miasta  na rok 2006.  Poinformowała,  że 
Komisja  Gospodarcza  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  po  naniesieniu  poprawki  na 
wniosek Burmistrza, by w dz.926 kultura fizyczna i sport wprowadzić w paragrafie 92601 kwotę 
100tys na wydatki, zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych.

Radny Mikołaj Puch - „jakie kwoty przewidujemy do końca roku w celu wykupienia środków 
trwałych? Jest może harmonogram albo propozycja nt. kwot, które będziemy przekazywać?” 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - „takiego szczegółowego harmonogramu nie ma, na dzień 
dzisiejszy nie mogę państwu przedstawić. Natomiast harmonogram o którym dziś mówiłem zakłada 
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spłatę całości zobowiązania do marca 2007r. Tak jak mówiłem wcześniej dążeniem jest jak 
najszybsza spłata zobowiązań. Gdyby pojawiły się oszczędności w innych zadaniach realizowanych 
w tegorocznym budżecie miasta to być może zaproponuję państwu zwiększenie tych kwot. Dziś 
jednoznacznie nie jestem w stanie powiedzieć czy i jakie miały by być to kwoty. Oprócz tego co 
spłacamy w roku bieżącym pozostałą część zaproponuję do spłaty w projekcie budżetu na rok 
przyszły.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006, wobec braku głosów 
poddała go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę nr 389/XLVII/06

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006.

c)   zmieniający  Uchwałę  Nr  234/XXVIII/05  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały  zmieniający  Uchwałę  Nr  234/XXVIII/05  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008. Wobec braku głosów  poddała 
pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 12 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się od głosowania” 
(3 radnych nie brało udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr 390/XLVII/06

zmieniającą  Uchwałę  Nr  234/XXVIII/05  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Planu 
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008. 

przerwa 10 min
po przerwie
Sesję opuścił radny Przemysław Achrem.

d) w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 
Gospodarki     Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie  na rok 2006 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały  w  sprawie  ustalenia  jednostkowych  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu 
Gospodarki     Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie  na rok 2006 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - „uchwała, która obowiązuje do chwili obecnej została podjęta w 
2001r., była ona nowelizowana w roku 2003, nie mówi ona wprost o kwocie, nie ma wyliczenia 
kwoty dotacji. W obowiązującej uchwale jest mowa o tym co jest przedmiotem dotacji, dotacja z 
budżetu jest przeznaczona na finansowanie różnicy pomiędzy opłatą za energię cieplną ustaloną 
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przez   ZGKiM a rzeczywistą ceną zakupu lub kosztu wytworzenia. Dotacja nie dotyczy lokali 
użytkowych.  Różnicą  pomiędzy  opłatą  czynszową  a  kosztami  eksploatacji,  kosztów  naprawy 
budynków w części niepokrytej opłatami czynszowymi i funduszu remontowego we wspólnotach 
mieszkaniowych, z tym, że fundusz remontowy we wspólnotach mieszkaniowych powinien być 
płacony bezpośrednio przez Gminę Miejską Nowa Ruda i tak obecnie mamy w budżecie. Z racji 
tego,  że  zmieniła  się  ustawa  o  finansach  publicznych  wszystkie  akty,  które  opierały  się  na 
poprzedniej ustawie obowiązują do 30 czerwca br., można było zmienić tamtą uchwałę ale po 5 
latach można dokonać wyliczenia jaka jest kalkulacja tej stawki.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -  „w  uzasadnieniu  mamy  zapis,  że 
wysokość  stawek  została  obliczona  na  podstawie  przychodów  i  kosztów  oraz  pozostałej 
działalności,  mówimy  tylko  o  gospodarce  mieszkaniowej,  prawda?  Zapisane  0.27,-  wynika  z 
wyliczeń?”

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - „te wyliczenia, które zostały nam przekazane przez Dyrektora 
ZGKiM-u zostały w Urzędzie przeanalizowane, rzeczywiście są to przychody i koszty dotyczą tego 
co  możemy dotować.  Jeżeli  weźmie  się  sprawozdanie  finansowe  zakładu  budżetowego  za  rok 
ubiegły to ono rzeczywiście ma całkiem inne kwoty, są to wyższe kwoty gdyż obejmują całość 
dofinansowania ZGKiM. Tutaj mówimy tylko o tym co jest przedmiotem dotacji.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -  „a  kwota  0.27,-  za  metr  jest  kwotą 
minimalną czy maksymalną?”

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - „to jest kwota taka, by zakład wychodził na 'zero' w swojej 
działalności,  tzn.  przychody  zakładu  z  działalności  i  koszty  =  różnica  podzielona  na  metr 
kwadratowy.”

Pan Marian Zdunek – Dyrektor ZGKiM - „kwota dotacji jednostkowej została skalkulowana na 
poziomie kosztów jakie zakład będzie ponosił w eksploatacji i jest dopasowana pod plan rzeczowo-
finansowy jaki będziemy realizować.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – Bożena Bejnarowicz -  „a możemy oszacować jaka to będzie 
kwota na rok bieżący?”
 
Pan Marian Zdunek – Dyrektor ZGKiM - „będzie to kwota w granicach 176tys zł.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „czyli dodatkowo Gmina Miejska będzie 
zobowiązana przeznaczyć taką kwotę po podjęciu tej uchwały? Czy są wobec tego zabezpieczone 
środki w budżecie na ten rok?”

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - „na dzień dzisiejszy takiego zabezpieczenia nie ma. W 
związku z  tą  wartością  dopłaty może to  nie  zostać zrealizowane w pełni,  jest  to  dopłata  którą 
realizujemy  i  na  dzień  dzisiejszy  takiego  zabezpieczenia  nie  mamy.  W ramach  potencjalnych 
oszczędności do końca roku być może na innych wydatkach taką kwotę znajdziemy bądź inne 
rozwiązanie,  które  w  jakieś  części  pozwoli  w  pełni  tą  kwotę  dotacji  do  metra  kwadratowego 
zrealizować.”

Radny Piotr Wróbel - „czy można podjąć uchwałę nie mając zabezpieczenia w budżecie?”

Pan Jan Książek – Radca Prawny - „można taką uchwałę podjąć.”
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Pan Jan Szeląg - „ustawa o finansach publicznych mówi w art. 174 ust.3 kwoty i zakres dotacji o 
których mowa w ust. 1 i 2 określa uchwała budżetowa, ust. 4 stawki dotacji przedmiotowych ustala 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. Jest to tylko i wyłącznie określenie stawki, a 
kwotę możemy później znaleźć.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -  „ponieważ  mamy  również  zasoby 
mieszkaniowe na terenie Gminy Nowa Ruda czy gmina idzie w kierunku takim by podjąć uchwałę 
o dopłacie do tych metrów kwadratowych?”

Pan Marian Zdunek – Dyrektor ZGKiM - „w ostatnim czasie odbyło się posiedzenie Kolegium 
Zarządzającego (Burmistrz, Wójt) sugerowaliśmy Wójtowi ten temat. Na dzień dzisiejszy dotacje z 
gminy stanowią część dochodową miasta, które przechodzą do ZGKiM.”
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „rozumiem, że sugestia jest dobrą sprawą 
ale  chciałabym  mieć  pewność  czy  radni  Rady  Gminy  również  podejmą  takie  działania,  by 
dopłacać.”

Pan Marian Zdunek – Dyrektor ZGKiM - „jeżeli gmina sobie zażyczy stosowne dane, to ja takie 
przygotuję.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „do tej pory sobie nie zażyczyła? Ja mimo 
wszystko chciałabym wiedzieć, że znajdą się pieniądze które pozwolą nam zaspokoić wykonanie tej 
uchwały.”
 
Radny Piotr Wróbel - „nie otrzymałem odpowiedzi na moje wcześniejsze zapytanie : można czy nie 
można podjąć taką uchwałę?”

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  -  „określamy  teraz  stawkę  do  metra  kwadratowego  jaką 
będziemy dotować i możemy to zrobić. Można podjąć uchwałę o stawce dotacji i w trakcie roku to 
zrobić.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „rozumiem, że przez podjęcie tej uchwały 
będziemy zobowiązani dodatkowo zarezerwować w budżecie br. kwotę 170tys, bo tak wynika z 
przeliczenia dopłaty do metra.” 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „do końca roku niekoniecznie musi być to 
170tys dlatego, że przy wyliczaniu były pewne rzeczy zmienne np. powierzchnia. Pamiętajmy, że 
cały  czas  sprzedajemy  lokale,  nieruchomości.  Dodatkowo  kwestia  ciepła,  którą  regulujemy  w 
trakcie roku też nie mamy pewności jak ona w okresie jesiennym będzie wyglądać, czy stawki za 
ogrzewanie wzrosną czy będziemy mniej dotować. Na ostateczny wynik kwoty, która powinna być 
w budżecie będą wpływały różne czynniki, które do końca roku będą się kształtować.”

Sesję opuścił radny Zbigniew Radgowski.

Rady Henryk Zimoch - „kwota, którą przeznaczyliśmy na sesji odnośnie funduszu remontowego 
dla ZGKiM czy jakaś część już wpłynęła czy jeszcze nie?”

Pan  Jan  Szeląg  –  Skarbnik  Miasta  -  „kwota,  która  dotyczyła  funduszu  remontowego  we 
wspólnotach  mieszkaniowych,  która  była  udziałem własnym gminy  wpłynęła  na  poszczególne 
konta wspólnot mieszkaniowych w wysokości 220tys zł. Pozostała część jest brana z kredytu, trwa 
postępowanie przetargowe w sprawie zaciągnięcia kredytu.”
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „przypominam, że jest jeszcze sytuacja 
niepewna w sprawie finansowania tej uchwały. Czy gmina jest zobowiązana do podjęcia uchwały? 
Czy wynika to z działań ustawowych? Wynika z działań ustawowych, tak? Burmistrz potwierdza.” 
Zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
jednostkowych  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej  w  Nowej  Rudzie   na  rok  2006.  Wobec  braku  dalszych  głosów  poddała  pod 
głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” podjęła:

Uchwałę nr 391/XLVII/06

w  sprawie  ustalenia  jednostkowych  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu  Gospodarki  
Komunalnej i Mieszkaniowej w Nowej Rudzie  na rok 2006 

e) w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji działalności 
gospodarczej 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały   w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji działalności 
gospodarczej. Projekt ten po raz kolejny wraca pod obrady sesji, Komisja Spraw Społecznych nie 
zajęła stanowiska w tej sprawie, ponieważ uznała, że to Rada powinna ustalić zasady zwolnienia 
czy też % zwolnienia osób, które taką działalność rozpoczynają. „Ja podtrzymuję swój wniosek z 
ostatniej  sesji  i  uznaję,  że  wszystkie  osoby,  które  rozpoczynają  działalność  i  są  długotrwale 
bezrobotne bez względu na wiek powinny zostać zwolnione z opłaty, jeżeli pozwala nam na to 
prawo. Zapis brzmiałby  zwalnia się osoby fizyczne z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do 
ewidencji  działalności  gospodarczej,  mówiłam  to  na  poprzedniej  sesji  o  osobach  trwale 
bezrobotnych.” 

Radny  Marcin  Gruszka  -  „nie  wiem czy  można  wpisać  trwale  bezrobotne w  uchwale.  Radny 
Bolisęga mówił, że osoby pierwszy raz rozpoczynające działalność gospodarczą powinny zostać 
zwolnione z opłaty.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej  –  Bożena Bejnarowicz -  „istnieje  taka możliwość,  że  te osoby 
mogą być zwolnione z tej opłaty?”

Pan Jan Książek – Radca Prawny - „można zwolnić z opłat, które są dochodem gminy z tym, że 
trzeba wyraźnie zapisać kategorie tj. kogo się zwalnia z tej opłaty.”

Pan Krzysztof Jasiński - „zwracam się z prośbą by zwolnić osoby do 25 roku życia, które rejestrują 
działalność gospodarczą. Można zapisać  osoby trwale bezrobotne, czy to ważne że pierwszy raz 
rejestrujemy może być taka sytuacja że komuś nie wyszło, trzeba wspierać przedsiębiorczość. Jeżeli 
ktoś zakłada firmę to analizuje zyski i straty, jeżeli miałby zwolnienia z opłaty wpisy do ewidencji 
gospodarczej  jest  to  znaczny plus.  Proponuję,  by  zwolnić  osoby do  25  roku życia  oraz  osoby 
długotrwale bezrobotne.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „stawiam wniosek o zmianę zapisu w § 1 
Zwalnia się osoby fizyczne po raz pierwszy rejestrujące działalność gospodarczą za zgłoszenie o  
dokonanie wpisu do rejestru ewidencji gospodarczej prowadzonej przez Burmistrza Miasta Nowa  
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Ruda.   

Powrócił radny Zbigniew Radgowski.

Radny Marcin Gruszka - „w propozycji przedstawionej przez Przewodniczącą te osoby młode będą 
korzystały  z  ulgi.  W Urzędzie  Pracy  zajmowaliśmy się  sprawami  dotacji  szczególnie  dla  osób 
młodych i osoby do 25 roku życia dwa razy siebie nie zarejestrują, my dajemy zapis przy dotacjach 
że muszą utrzymać działalność przez rok, szczególnie teraz przy obniżonym ZUS-e przez dwa lata 
jest to korzystne. Dlatego uważam, że zapis Przewodniczącej dot. osób które pierwszy raz rejestrują 
działalność jest najwłaściwszy.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – ponownie odczytała propozycję zmiany w 
§ 1 Zwalnia się osoby fizyczne po raz pierwszy rejestrujące działalność gospodarczą z opłaty  za 
zgłoszenie o dokonanie wpisu do rejestru ewidencji gospodarczej.   

Radny Piotr Wróbel - „czy zwalniamy z 50% opłaty czy z całej opłaty? Z drugiej strony jeżeli 
myślimy,  że  zwolnienie  z  opłaty  spowoduje  wzrost  przedsiębiorczości  w Nowej  Rudzie  to  się 
mylimy.  Zadaję  pytanie  :  opłata  wpisowa  100,-  to  jaki  stanowi  %  kosztów  uruchomienia 
działalności? Możemy zrobić 'ukłon' w kierunku tych osób ale z drugiej strony pozbawiamy gminy 
dochodu. Dlatego nie wiem czy zwalniamy z 50% czy 100%?”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – „z całej opłaty. To jest moja propozycja, każdy ma prawo stawiać 
wnioski.” Poddała pod głosowanie wniosek o zmianę zapisu w § 1 Zwalnia się osoby fizyczne po  
raz pierwszy rejestrujące działalność gospodarczą za zgłoszenie o dokonanie wpisu do rejestru  
ewidencji gospodarczej.   

Radny Bogusław Frącek - „nie zakończyła Pani przyjmowania wniosków.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – „za chwilę będę poddawała pod głosowanie kolejne wnioski.”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 12 głosami „za”
wprowadziła zaproponowaną poprawkę do projektu uchwały.

Radny Zbigniew Grochowski  -  „ja  prosiłem o  głos  by  po  uzyskaniu  odpowiedzi  wiedzieć  jak 
głosować  teraz  mój  głos  jest  bezprzedmiotowy  ale  zapytam  mimo  wszystko.  Jaka  jest  kwota 
zapisana w budżecie na II półrocze po stronie przychodów do miasta. O ile jest zapis w budżecie to 
czy  możemy podejmować taką  uchwałę  czy  powinniśmy się  wstrzymać do  stycznia  2007r.  bo 
pewne straty z tego tytułu będą.”

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta - „kwota za rok ubiegły wyniosła 30tys zł. W budżecie miasta na 
rok 2006r. również jest 30tys zł.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji działalności 
gospodarczej,  wobec  braku  dalszych  głosów  poddała  pod  głosowanie  projekt  uchwały  wraz  z 
poprawką w § 1. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” (1 radny nie brał 
udziału w głosowaniu) podjęła:
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Uchwałę nr 392/XLVII/06

w  sprawie  zwolnienia  z  opłaty  za  zgłoszenie  o  dokonanie  wpisu  do  ewidencji  działalności  
gospodarczej.

Radny Bogusław Frącek  -  „złamała  Pani  procedurę  głosowania,  nie  zapytała  Pani  czy  są  inne 
wnioski. Przeprowadziła Pani głosowanie bez możliwości złożenia innych wniosków wobec tego ta 
procedura jest złamana.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej - „pytałam czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały, nikt z 
państwa na sali nie złożył innego wniosku w związku z tym uznałam, że można głosować projekt 
uchwały.” 

Pan Jan Książek – Radca Prawny - „Pani Przewodnicząca ma rację, żaden formalny wniosek nie 
padł.”
 
f)  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Nowa  Ruda  dotyczącego 
prowadzenia klas integracyjnych

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały     w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego 
prowadzenia  klas  integracyjnych.  Poinformowała,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  nie  wydała 
opinii nt. projektu uchwały.

Radny Bogusław Frącek  -  „dyskutowaliśmy na  KSS może  nie  o  klasach  integracyjnych  ale  o 
gimnazjum wieczorowym, które prowadzi Gmina Miejska a uczestnikami są mieszkańcy z Gminy 
Nowa Ruda. To gimnazjum jest jak gdyby do nowego roku finansowane z budżetu MZS Nr 1, czy 
Burmistrz  przewiduje  podpisanie  porozumienia  dot.  poniesienia  jakiejś  części  kosztów  przez 
Wójta?”

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  -  „jeżeli  takowe  koszty  przez  MZS są  ponoszone  i 
dyrektor  będzie  wnioskował  o  pewną  wyliczoną  kwotę  wynikającą  z  różnicy  koniecznej  do 
poniesienia pomiędzy kosztami a subwencją otrzymywaną to myślę, że tak. Kwestia czy będzie to 
dotyczyć utworzenia dodatkowego oddziału. Bo mówiąc o szkole integracyjnej w Bożkowie nie 
mówimy o finansowaniu całości działalności tej szkoły czy poszczególnych oddziałów a jedynie o 
różnicy w kosztach, które są niezbędne do poniesienia przez szkołę w Bożkowie ze względu na 
zwiększoną liczbę oddziałów spowodowaną tym, że również dzieci z naszej gminy uczestniczą w 
tych  oddziałach.  Gdyby  był  jeden  oddział  w  szkole  w  Bożkowie,  który  może  liczyć  5dzieci 
niepełnosprawnych i są to dzieci z Gminy Nowa Ruda i dodatkowo chce uczestniczyć 5 dzieci z 
Gminy Miejskiej  to  by mogło być  to  zrealizowane ale  musi  zostać utworzony nowy oddział  - 
chodzi  o  współfinansowanie  tego  rodzaju  kosztów.  Koszty  są  wyliczone  poprzez  ustalenie 
wynagrodzenia  dodatkowego  nauczyciela,  pedagoga,  bo  takie  są  wymagania  przy  klasach 
integracyjnych.  Natomiast  koszty  funkcjonowania  szkół  są  duże  wyższe  niż  subwencja,  koszty 
ponosi gmina, a te wydatki stanowią różnicę. Gdyby nie został utworzony dodatkowy oddział dla 
tych dzieci z terenu miasta to rodzice mają prawo wystąpić do nas o nauczanie indywidualne co 
może wiązać się ze znacznie większymi kosztami niż nasze uczestnictwo w tamtej szkole.” 

Radna Irena Caryk - „jak tworzyliśmy klasy integracyjne to Wójt miał obawy czy dzieci będzie 
wystarczająco dużo, by klasy były co roku tworzone. Jak państwo widzicie potrzeby przerastają 
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możliwości  szkoły  integracyjnej  w  Bożkowie.  Zaczynamy rozmawiać  z  dyrektorami,  aby  taką 
szkołę utworzyć w Nowej Rudzie, nie jest to szybki proces - co najmniej roku czasu.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego 
prowadzenia klas integracyjnych, wobec braku głosów poddała go pod głosowanie. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 393/XLVII/06

w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Nowa  Ruda  dotyczącego 
prowadzenia klas integracyjnych.

przerwa 10 min
po przerwie

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje.

Na poprzedniej sesji radni nie złożyli interpelacji.

Ad.7. Interpelacje radnych.

Przewodnicząca Rady Miasta Bożena Bejnarowicz - „jaka firma prowadzi wygaszanie hałd byłej 
KWK „Nowa Ruda”, jakie są przeprowadzane prace i kiedy ten proces zostanie zakończony. Prosi o 
przedstawienie informacji dot. uchwał podjętych przez Radę Miejska obecnej kadencji, które nie 
zostały zrealizowane.”

Ad.8. Zapytania radnych.

Radny Piotr Wróbel - „z radnym Wiórą składaliśmy wniosek na Komisji Gospodarczej o 
umieszczenie znaku zakazu zatrzymywania się pomiędzy ul. Kombatantów a Zagórze, zwłaszcza w 
okresie zimowym, występują tam duże utrudnienia ruchu. Czy w tej kwestii zostało coś poczynione, 
czy ten znak się pojawi w tym roku w okresie zimowym?”

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji - „wniosek dotyczył okresu 
zimowego, opracowywany jest projekt zmiany organizacji ruchu, który musi ulec zatwierdzeniu 
przez Starostwo Powiatowe, po tym zatwierdzeniu będzie możliwe postawienie znaku.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej -  „chciałabym uzyskać informacje o funkcjonowaniu budynku 
przy ul. Zaułek 7 – kiedy zostanie zasiedlone ostatnie piętro tego budynku?”

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji - „odnośnie ostatniego piętra 
: zgodnie z protokołem odbioru robót budowlanych prowadzonych przy adaptacji budynku było 
zapisane, że wystąpiły usterki na ostatnim piętrze spowodowane działalnością budowlaną. 
Wykonawca został zobowiązany do usunięcia tych usterek w określonym terminie, zostało to 
wykonane, niemniej jednak zasiedlenie jest niemożliwe ze względu na brak docelowego przyłącza 
wykonanego przez Zakład Energetyczny. Zasilanie, które dziś jest na budynku jest jak gdyby 
zasilaniem okresowym uniemożliwiającym podłączenie kolejnych 10mieszkań do sieci 
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energetycznej. Zakład Energetyczny deklaruje, że docelowe przyłącze zostanie wykonane we 
wrześniu i po wykonaniu tego przyłącza możliwe będzie zasiedlenie tych mieszkań.”

Radna Irena Caryk – „w związku z narastającą ilością dzieci i młodzieży pijącej piwo w parkach 
mam pytanie czy Straż Miejska przewiduje wzmożone akcje w okresie wakacyjnym w związku z 
narastającą patologiom w naszym mieście.”

Przybył radny Przemysław Achrem.

Pan Piotr Kwiecień – Komendant Straży Miejskiej - „strażnicy miejscy mają wpisane do zadań 
stałych, szczególnie w okresie letnim, by odwiedzać tereny zielone tj. parki, skwery, otoczenie 
lokali gastronomicznych. Wszystkie zgłoszenia będą sprawdzane częściej w okresie letnim, 
włączamy się także w akcję 'bezpieczne wakacje'.”

Radny Zbigniew Grochowski - wczoraj  była wizja lokalna w dzielnicy Słupiec - po czyjej stronie 
leży wykonanie koszenia trawy 1.5m wzdłuż potoku Dzik za kioskiem „Ruchu” przy ul. 
Kwiatkowskiego ? Co wynikło z tej wizji?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „po wczorajszej wizji zaleciłam 
sprawdzenie czyja jest ta droga. Sądzę, że do końca bieżącego tygodnia powinno zostać to wycięte. 
Są jeszcze inne miejsca, ale głównie chodziło o bardzo zarośnięty potok Dzik, rozważaliśmy 
kwestię ukarania zarządcy potoku mandatem.”

Radny Jarosław Wióra – dot. ul. Spacerowej, tereny obecnej noworudzkiej  podstrefy 
ekonomicznej  z rosnących tam drzew spadające gałęzie stwarzają niebezpieczeństwo zarówno dla 
pieszych jak i dla przejeżdżających tam samochodów.

Radny Piotr Wróbel – prosi o informacje dot. kosztów przygotowania dokumentacji technicznej dla 
budowy drogi dla ul. Debry, Sportowa, Kasztanowa, Leśna i Orkana. 

Obrady sesji opuścił radny Mikołaj Puch.

Radny Henryk Zimoch - „ w kwestii formalnej co to była za komisja, która była wczoraj w Słupcu, 
jeżeli dotyczyła spraw Komisji Porządku Publicznego to dlaczego jej członkowie nie zostali 
poinformowani? Kolejna sprawa dot. budynku przy ul. Zaułek 7 – czy zostanie uporządkowany 
teren wokół budynku? Przy ul. Stara Droga  nr 35 rosną 30 m topole. Drzewa te rosną na gruncie 
miejskim  i należy je przyciąć tak by nie stwarzały niebezpieczeństwa  dla osób tam 
przechodzących.”

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „wczorajszy objazd nie był żadną komisją 
ani przeglądem, była to moja własna inicjatywa po prostu sprawdzałam jak jest realizowane 
utrzymanie zieleni i czystości w dzielnicy Słupiec. Byłam z pracownikiem Urzędu z 
przedstawicielem firmy, która utrzymuje zieleń. Odnośnie Zaułka – aktualnie teren jest sprzątany, 
chcemy postawić tam słupy do gry w koszykówkę, zostaną  wymalowane linie przez NUK oraz 
zostanie urządzone boisko. Chcemy zakupić z funduszu gminnego i zwiększyć plac zabaw tam 
funkcjonujący. Powstała kwestia wnętrza budynku, który na częściach wspólnych, klatkach, był 
zaniedbany i zabrudzony przez lokatorów, zostało wystosowane pismo, by oddelegować tam jedną 
panią sprzątającą, ponieważ we wniosku mieliśmy zapis mówiący o sprzątaniu i zwiększeniu 
zatrudnienia poprzez prace porządkowe i pilnujące, również wkoło budynku.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „rozumiem, że zarządca nieruchomości 
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ZGKiM czyli miasto będzie utrzymywało jeszcze etat osoby sprzątającej tą nieruchomość?”

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - „we wniosku kredytowym wpisaliśmy 
stworzenie miejsc pracy, również we wniosku dot. pozyskania środków z Ministerstwa 
Infrastruktury jednym z elementów oceny tego wniosku było stworzenie nowych miejsc pracy tam 
wykazywaliśmy, że przy tej inwestycji powstaną 3 miejsca pracy. Od samego początku było takie 
założenie, miały one powstawać w trakcie i po zakończeniu.”

Radny Henryk Zimoch – niezbędne jest ogrodzenie zbiorników gazowych, aktualnie siatka jest 
zdewastowana i każdy może tam wejść.

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta - dyrektor ZGKiM zostanie zobowiązany do 
zabezpieczenia tych zbiorników przed niepożądanym wejściem.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – czy zostanie uruchomiony basen przy ul. 
Fredry?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – zgodnie z deklaracją dzierżawcy basen od 
1 lipca br. ma zostać otwarty.

Radny Michał Prokopczak – w WPI pkt. 37 są środki 100tys na lata 2005-2006 z przeznaczeniem 
na utylizację azbestu - jak się to odbywa w tej chwili?

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Miasta – „niektóre wspólnoty mieszkaniowe przy 
podejmowaniu uchwał dotyczących remontu dachu ściągają pokrycia azbestowe np. przy ul. 
Akacjowej, Radkowskiej. Szczegółowych informacji udzieli dyrektor Zdunek.” 

Radny Piotr Wróbel – „czy Straż Miejska monitoruje osiedla Wojska Polskiego czy wyprowadzane 
psy posiadają kagańce, smycze, czy jest uregulowana opłata rejestrowa? Jak często odbywają się 
takie monitoringi? Proszę o przedstawienie koncepcji rozwiązania problemu egzekwowania od 
właścicieli psów by sprzątali nieczystości po swoich czworonogach.”

Pan Piotr Kwiecień – Komendant Straży Miejskiej - „strażnicy miejscy ujawniają brak wypełniania 
obowiązków przez właścicieli zwierząt, wówczas osoby te są sankcjonowane, wynika to z kodeksu 
wykroczeń. Jest to sprawdzane na bieżąco, nie są to zorganizowane akcje, strażnicy mają to 
zapisane do zadań stałych.”  

Radny Piotr Wróbel – wnioskuje by patrol Straży Miejskiej co najmniej raz w tygodniu pojawiał się 
o nie zapowiedzianej godzinie na poszczególnych osiedlach naszego miasta i egzekwował by 
właściciele  wyprowadzali swoje psy na smyczach i w kagańcach.

Radny Henryk Zimoch -  interweniuje o wznowienie działalności szaletu miejskiego.

Radny Marcin Gruszka – co z deklaracją jednego z noworudzkich przedsiębiorców dot. zakupu od 
siebie kamery, która weszłaby w system monitoringu naszego miasta.  Stwierdził, że powinna 
zaistnieć informacja, że miasto jest monitorowane, prosi również o oznakowanie radaru przy ul. 
Świdnickiej. 

Ad.9. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – odczytała oświadczenie komisji doraźnej 
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ds. uchwał i wniosków odnośnie funkcjonowania Polsko – Czeskiej Wyższej Szkoły Biznesu i 
Sportu „Collegium Glacense”, zgodnie z załącznikiem nr 4 do protokołu. Z oświadczenia wynika 
jasno, że komisja nie podjęła żadnych wiążących decyzji, nie uzgodniła z władzami uczelni 
wspólnych działań ponieważ materiały, które otrzymała do wglądu nie pozwoli na zajęcie 
stosownego stanowiska.

Pan Jerzy Koprowski - „na ostatniej sesji Naczelnik powiedział, że za remont cząstkowy ul. 
Sportowej wykonawca nie otrzyma wynagrodzenia, dwa tygodnie później p. Kaczmarek zapytany o 
to samo powiedział, że wykonawca otrzyma połowę wynagrodzenia za wycinanie dziur.  W 
ostatnim Pana piśmie otrzymałem informację, że remont był zgodny ze specyfikacją – proszę o 
wyjaśnienie mi tej sytuacji.”

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji - „Pan zadał pytanie dot. 
łatania łopatą, przyklepywania o ile Pan dobrze pamięta, ja mówiłem, że za to wykonawca nie 
otrzyma wynagrodzenia. Reszta to jest protokół odbioru komisji odbiorowej, inspektora nadzoru, 
podpisane dokumenty rozliczeniowe  do wglądu w Urzędzie Miasta. Jeden z członków 
Stowarzyszenia Teraz Nowa Ruda  p. Krzysztof Jasiński złożył wniosek, na jutro jest umówiony do 
przeglądu dokumentów.”

Pan Krzysztof Jasiński – „mam pytanie do Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych : czy 
byłaby możliwość stworzenia projektu uchwały dot. współpracy między CTS sp. z o.o., Gminą 
Miejską Nowa Ruda, Gminą Nowa Ruda  a szkołami podstawowymi, Gimnazjami i szkołami 
ponadpodstawowymi  o opracowanie programu zajęć wychowania fizycznego, które by sprawiły 
większy popyt na usługi spółki CTS ( dot. pływalni i hali sportowej). Jeżeli w budżecie miasta są 
pieniądze na obwieszczenia typu drogi 381to może znalazłyby się pieniądze  na wyprodukowanie 
ulotek informujących o posiedzenia sesji Rady Miejskiej bo jak na razie można się o terminach sesji 
dowiedzieć z internetu bądź z Biura Obsługi Samorządu.”

Pan Jerzy Koprowski - „jakie są wnioski pokontrolne Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji 
dot. łatania dziur na drogach miejskich?”

Radny Arkadiusz Michalski - „p. Jasiński oraz osoby ze Stowarzyszenia Teraz Nowa Ruda są 
zaproszone na 4 lipca br. na posiedzenie Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji, będzie to 
odpowiedni czas i miejsce na wyjaśnienie wszystkich kwestii związanych z tematem drogi i jej 
odbioru, będzie ekspert którym posiłkowało się Stowarzyszenie, będzie inspektor oraz dyrektor 
firmy Winsan. Generalnie członkowie Komisji tj. ja oraz radny Henryk Zimoch uwag, co do 
zleconych robót przez miasto, przez inspektora i ich wykonania, nie mieliśmy.”

Pan Krzysztof Jasiński – „na jakiej podstawie państwo taki wniosek wystosowaliście? Czy byliście 
państwo pod koniec gdy zaklejono dziury czy podczas łatania łopatą? Czy te uchybienia zostaną 
naprawione?”

Radny Arkadiusz Michalski - „członkowie Komisji brali udział przy odbiorze prac czyli prac 
wykonanych, nie byliśmy w trakcie wykonywania tych robót.”

Pan Jerzy Koprowski - „mam pytanie do Komendanta Straży Miejskiej : ile jeszcze skarg musi 
wpłynąć by zrobił Pan porządek z samochodami nieprawidłowo zaparkowanymi w Rynku. Czy 
dalej nie macie czasu?”

Pan Piotr Kwiecień – Komendant Straży Miejskiej - „ Straż Miejska ma czas na ujawnianie 
wykroczeń tylko jest ograniczona stanem osobowym i nie zawsze może skupiać uwagę na porządek 
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w komunikacji. Odpisywałem Panu w piśmie, że realizujemy również inne zadania ale mamy na 
uwadze porządek w Rynku. Jeżeli dysponujemy wystarczającym stanem osobowym to 
przeprowadzamy kontrole porządku i komunikacji, ścigamy sprawców wykroczeń drogowych o 
czym również pisałem w piśmie ile było wykroczeń ujawnionych w poszczególnych miesiącach. 
Jest to realizowane na bieżąco, wszystko w miarę sił i środków.”

a) informacja z bieżącej działalności Przewodniczącej Rady Miejskiej.
radni nie zgłosili uwag
b) informacje z bieżącej działalności komisji stałych Rady.
radni nie zgłosili uwag

Ad.10. Zakończenie obrad.

Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady
Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz zamknęła XLVII sesję Rady Miejskiej w Nowej 
Rudzie. 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte na sesji Rady Miejskiej stanowią załączniki do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała : 

Justyna Janasz

    / - / Przewodnicząca Rady Miasta

      Bożena Bejnarowicz
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